
1 (2)

INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till statsrådet Romina Pourmokhtari (L)

2023/24:708 Arbetet för att stoppa utsläppen av PFAS

Nyligen beslutade Mark- och miljööverdomstolen att Försvarsmakten ska 
betala för de kostnader som Uppsala Vatten hittills fått till följd av PFAS-
föroreningarna som Försvarsmakten har orsakat. Domen kommer säkerligen att 
bli vägledande för de fortsatta rättsprocesser som PFAS-föroreningar runt om i 
landet kommer att föranleda.

PFAS är potentiellt hormonstörande ämnen och kan vara cancerframkallande, 
om inte direkt så genom deras metaboliter. Dessa kemikalier kopplas också till 
sköldkörtel- och fertilitetsstörningar. Det är därför ett folkhälsoproblem att 
forskarna nu upptäcker PFAS i blodet hos allt fler människor.

I Sverige har Försvarsmakten använt PFAS i brandskum, och använt detta vid 
övningar på flera ställen i landet. Men kemikalierna finns också i flera 
produkter, och utsläppskällorna är många. Därför är det viktigt att den svenska 
regeringen tar sitt ansvar i den här frågan.

Jag har tidigare frågat vad miljöministern gör för att skydda människor och 
miljö från PFAS och vilken strategi regeringen har för att förbjuda och 
begränsa PFAS i de produkter vi omger oss med i samhället. Det har nu gått 
månader sedan frågorna ställdes och debatterades i kammaren. Det är därför 
intressant att veta vilka åtgärder regeringen har vidtagit sedan dess.

Därför vill jag fråga statsrådet Romina Pourmokhtari:

 

Vilka initiativ har statsrådet tagit under året för att utsläppskällorna av PFAS 
ska minska och stoppas?

………………………………………

Jytte Guteland (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-04-19
Besvaras senast
2024-05-03
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


